
DPr-BRM-II.0012.1.18.2019 
 

Protokół nr 18/XI/2019 
 

posiedzenia Komisji Budżetu Obywatelskiego  
Rady Miejskiej w Łodzi  

z dnia 26 listopada 2019 r. 
 

 
I.  Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   6 radnych, 

obecnych    -   6 radnych, 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

II.  Posiedzeniu Komisji przewodniczyli:  

Radny p. Damian Raczkowski przewodniczący komisji.  

III.  Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r. oraz protokołu 
nr 17/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r. z dnia 14 sierpnia 2019 r.  

2. Informacja Biura ds. Partycypacji Społecznej nt. wyników ostatniej edycji Łódzkiego 
Budżetu Obywatelskiego.  

3. Ewaluacja procesu Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego 2019/2020 w kontekście 
rozpoczęcia dyskusji nad zmianami w uchwale nr VI/199/2019 Rady Miejskiej w 
Łodzi z dnia 6 marca 2019 r. w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego (z późn. zmianami).  

4. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

IV.  Przebieg posiedzenia i ustalenia: 

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski po stwierdzeniu quorum, 
na podstawie podpisów na liście obecności radnych, otworzył obrady. Pan Przewodniczący 
powitał radnych i zaproszonych gości. Następnie pan Przewodniczący poinformował, 
że porządek obrad przekazano państwu radnym za pośrednictwem Aktówki. Po odczytaniu 
proponowanego porządku obrad i zapytał o uwagi.  

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski na wniosek dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu 
w brzmieniu: 

Informacja Wydziału Gospodarki Komunalnej w sprawie inwestycji dotyczącej boiska 
przy ul. Sępiej. 

Pan przewodniczący zaproponował, aby powyższy punkt rozpatrzony był jako 2., tym 
samym następne punkty zyskają kolejną numerację.  
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Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Przyjęcie protokołu nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r. oraz protokołu 
nr 17/VIII/2019 z dnia 14 sierpnia 2019 r.  

2. Informacja Wydziału Gospodarki Komunalnej w sprawie inwestycji dotyczącej boiska 
przy ul. Sępiej. 

3. Informacja Biura ds. Partycypacji Społecznej nt. wyników ostatniej edycji Łódzkiego 
Budżetu Obywatelskiego.  

4. Ewaluacja procesu Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego 2019/2020 w kontekście 
rozpoczęcia dyskusji nad zmianami w uchwale nr VI/199/2019 Rady Miejskiej 
w Łodzi z dnia 6 marca 2019 r. w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 
spełniać projekt Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego (z późn. zmianami).  

5. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

 

Ad 1. Przyjęcie protokołu nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r. oraz protokołu 
nr 17/VIII/2019 z dnia 14 sierpnia 2019 r. 

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: zapytał o uwagi do protokołu: 
nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r.   

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poddał pod głosowanie komisji 
przyjęcie protokołu nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r.   

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła protokół nr 16/VIII/2019 z dnia 12 sierpnia 2019 r.   

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: zapytał o uwagi do protokołu: 
nr 17/VIII/2019 z dnia 14 sierpnia 2019 r.   

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poddał pod głosowanie komisji 
przyjęcie protokołu nr 17/VIII/2019 z dnia 14 sierpnia 2019 r.   

Komisja w głosowaniu przy 4 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz braku głosów 
„wstrzymuj ących się” przyjęła protokół nr 17/VIII/2019 z dnia 14 sierpnia 2019 r.   

 

Ad 2. Informacja Wydziału Gospodarki Komunalnej w sprawie inwestycji dotyczącej 
boiska przy ul. Sępiej. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: to zadanie jest z edycji 
2018. Mieliśmy z nim bardzo dużo kłopotów i dalej mamy, i dlatego proszono mnie, abym 
przyszła na państwa Komisję i przedstawiła sytuację.  

W Budżecie Obywatelskim 2018 r. to zadanie nazywa się Miniboisko ze sztuczną 
nawierzchnią przy ul. Sępiej. Miało ono wartość ok. 1 700 000 zł. W związku z tym, że na 
terenie tego boiska był ciepłociąg, w pierwszym roku przesunęliśmy ciepłociąg, który w 
części sfinansowała Veolia. Zrobiony był ciepłociąg i dokumentacja tego boiska. W trakcie 
projektowania boiska wyniknęła sprawa dość sporej liczny drzew do wycięcia. W pierwszej 
wersji było to ponad 40 drzew, które wymagały decyzji Urzędu Marszałkowskiego. 
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Natomiast jeszcze wtedy, kiedy ciepłociąg był budowany udało nam się zejść do 27 drzew, 
które wymagają tzw. opłaty. W tym były 22 sztuki klonu pospolitego, 1 kasztan biały, 1 klon 
jesionolistny i 3 klony jawor.  

Ze względu na to, że ciepłociąg powstał i zostały przeprowadzone rozmowy z Veolią, 
skróciliśmy tzw. strefę ochronna tego ciepłociągu i jest możliwość przesunięcia boiska 
o niecałe 12 m w stronę al. Piłsudskiego tworząc przy okazji strefę ochronną dla ciepłociągu 
tylko 3 m, w związku z tym drzew, które będziemy musieli wyciąć z opłatą jest 7.  

W międzyczasie otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego decyzję na wycinkę 27 drzew. 
Dostaliśmy również odstępstwo od Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska na usunięcie 
gniazd gatunków ptaków. Otrzymaliśmy również odstępstwo na pozbieranie ślimaka 
winniczka i przeniesienie go w inne miejsce. Decyzja RDOŚ jest ważna do 30 czerwca 2020 
r. W tym czasie musimy wykonać przeniesienia winniczek, usunięcia gniazd. Gniazda już 
zostały usunięte, bo RDOŚ wydała nam decyzję wcześniej z trzydniowym wykonaniem. My 
doszliśmy do wniosku, że nie jesteśmy w stanie wyzbierać winniczka w 3 dni. Poprosiliśmy o 
odstępstwo.  

Jest więc kwestia poinformowania państwa, że my przesuniemy boisko i nie wytniemy ponad 
40 drzew, potem 27 tylko 7 drzew.  

Samo boisko to płyta, ławeczki, chodniki, oświetlenie i zostawienie miejsca na przyszłość na 
zaplecze.  

Pytania.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czy w momencie wydawania 
decyzji przez Wydział nie było wiedzy o drzewach? 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: nie, to był rok 2018. Do 
naszego Wydziału wpływa naprawdę bardzo dużo wniosków, średnio mamy ponad 300, a 
osób, które te wnioski obsługują jest 5. Nie za każdym razem osoba jest w stanie obejrzeć 
teren.  

Wcześniejsza realizacja projektu miała być w Parku Baden – Powella, następnie przesunięto 
to na ul. Sepią. Nikt nie wziął pod uwagę, że jest ciepłociąg chociaż w naszym rozeznaniu 
akurat ciepłociąg był. Nie było wiedzy drzewach.  

Aktualnie Urząd Marszałkowski zażyczył sobie, aby teren uporządkować i zostawić tylko te 
drzewa, które byłyby do wycinki. 27 drzew jest na pasie, który będzie przesuwany.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czy my w zamian będziemy robili 
nasadzenia? 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: zawsze jest decyzja 
z nasadzeniami. Na podstawie nowej opinii RDOŚ wystąpimy do Urzędu Marszałkowskiego 
o wycinkę tylko siedmiu drzew. Na to dostaniemy nasadzenia.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: jakie jest oczekiwanie pani 
dyrektor względem Komisji? 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: mnie proszono, abym 
przekazała Państwu tę sytuację i poinformowała, że jest to niestety inwestycja z wycinką 
siedmiu drzew.  

My zrobiliśmy wszystko, aby zmniejszyć wycinkę drzew. Nie da się inaczej wybudować tego 
boiska.  

Mamy to boisko wpisane w planach na 2020 r.  
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Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czy jesteśmy na bieżąco w 
kontakcie z wnioskodawcą i czy jest on na bieżąco informowany o ustaleniach w tym 
zakresie? 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: tak.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: rozumiem, że inwestycja będzie 
realizowana w następnym roku.  

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Ewa Jasińska: do lutego jest zaplanowana 
wycinka drzew. W przyszłym albo jeszcze w tym roku ogłosimy przetarg, aby wykonawca się 
przygotował, że na wiosnę może wejść z kładzeniem nawierzchni.  

Dyskusja.  

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

 

Ad 3. Informacja Biura ds. Partycypacji Społecznej nt. wyników ostatniej edycji 
Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: konsultacje społeczne 
odbyły się w dniach od 23 maja do 6 października. Przeprowadzone zostały na podstawie 
zarządzenia Prezydenta Miasta Łodzi. W trakcie konsultacji mieszkańcy złożyli 1438 
projektów, z czego 100 nie spełniało wymogów formalnych bądź zostało wycofanych przez 
liderów. Stąd 1338 wniosków było dalej procedowanych.  

W dniach: 14 września – 6 października odbyło się głosowanie. Było 7 punktów do 
glosowania wystawionych w budynkach UMŁ, 59 punktów w miejskich bibliotekach 
publicznych, 41 punktów w miejskich centrach medycznych oraz aplikacja do głosowania. Do 
głosowania zostało dopuszczonych 1027 projektów (niedopuszczonych 311). Najwięcej 
projektów było z rejonu Bałut – 280, Górna – 246, Widzew – 223, Polesie – 193, Śródmieście 
– 85. W głosowaniu oddano 166 058 kart do głosowania. Wśród nich 78 461 było kart 
papierowych, a 87 597 elektronicznych. Kart ważnych było 154 745, 11 313 było kart 
nieważnych. Ogółem w głosowaniu wzięło udział 162 658 osób. W drodze głosowania 
wybrano 261 projektów do realizacji w przyszłym roku na łączną kwotę 49 108 948,40 zł.  

Najwięcej do realizacji weszło projektów z osiedla Retkinia – Zachód – Smulsko (16), 
Widzew Wschód i Chojny (15), Katedralna i Ruda (po 13).  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poprosił o przekazanie informacji 
drogą elektroniczną.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: raport jest u akceptacji 
pani prezydent. Po akceptacji w całej formie zostanie państwu udostępniony.  

Pytania.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radna p. Agnieszka Wieteska: spotykamy się z zarzutami, 
że budżet był tak skonstruowany, aby inwestycje realizować w placówkach edukacyjno – 
opiekuńczych. Czy mamy informację, ile z projektów, które zostały przekazane do realizacji 
procentowo będzie realizowanych w placówkach oświatowych? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: około 90 a 100 
projektów będzie realizowanych przez Wydział Edukacji.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radna p. Agnieszka Wieteska: czyli z 261 – 90 będzie 
realizowanych przez Wydział Edukacji.  
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Radna p. Emilia Susniło – Gruszka: ile głosowało osób poniżej 18 r.ż.? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: 28 134 osoby.  

Radny p. Mikołaj Stefanowski: ile było projektów z zakresu szeroko pojętej fauny i flory? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: jeśli można 
przedstawimy tę informację w wersji elektronicznej, ponieważ nie dysponujemy taką 
informacją ogólną. Mamy dane co do tego typu, ale tylko w zakresie Zarządu Zieleni 
Miejskiej. Nie jest wykluczone, że inne jednostki i komórki też nie realizowały takich 
projektów.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poniżej 18 r.ż.: 28 134 osoby. Czy 
mamy to podzielone na podgrupy wiekowe? Ile lat miał najmłodszy głosujący? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: przedstawił przedziały 
wiekowe i liczbę głosujących: 

0-10 r.ż.: 14 304; 

11 – 18 r.ż.: 13 830.  

Radny p. Mikołaj Stefanowski: czy były osoby głosujące poniżej 6 r.ż.? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: 0-6 r.ż.: 6 923.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czy jesteśmy w określić, ilu 
głosowało zero? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: 0-1 r.ż.: 492.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: jakiego rodzaju były to wnioski? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: osoby w wieku 0-1 r.ż. 
głosowały na różne projekty; place zabaw, park Sielanka, tablice informacji pasażerskiej, 
Stawy Jana, rondo na Retkińskiej.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: interesuje mnie to, ponieważ 
powszechnie uważa się, że za osoby, które same nie głosują, głosują rodzice głównie na 
projekty związane z opieką i edukacją.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: zdarzają się głosowania 
na przedszkole lub żłobek, nie jest to jednak grupa zdecydowanie większa.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: a zakres tematyczny wśród 
głosujących w przedziale 11-18 r.ż. jaki był? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: szkoły, boiska szkolne, 
sale gimnastyczne. Również remont chodnika.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: mam informację, że powyżej 60 
r.ż. głosowało 39 000 osób, z czego 22 744 osób głosowało papierowo a około 16 000 
elektronicznie. Kwotowo na 50 000 000 zł 26 000 000 zgarnęły szkoły edukacyjne projekty. 
162 000 to są pesele, czyli osoby, które oddały głos, a każdy z nich ma po 5 głosów.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: tak.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: a ile oddano głosów? Czy mamy 
tendencję, że większość wykorzystuje wszystkie głosy, czy większość wykorzystuje jeden 
głos? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: około 624 890.  
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Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czyli większość wykorzystała 
prawie 4 głosy.  

A najstarszy głosujący? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: najstarszy numer 
PESEL, który został zarejestrowany to miał 219 lat; głos był nieważnie oddany. To mogło 
wynikać z kilu przyczyn; zdarzało się, że niektóre osoby wpisywały zły numer PESEL na 
podstawie, którego dało się wyliczyć datę urodzenia. Przyjęliśmy, że osoby w wielu lat 2019 
w Łodzi nie ma, dlatego głos jest nieważny.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: czy mamy informację co do 
realnego wieku? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: najstarszy głosujący 
miał 101 lat.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: elektronicznie czy papierowo? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: elektronicznie.  

Radny p. Mikołaj Stefanowski: czy mamy jakakolwiek weryfikację, że głosowały 
wyłącznie osoby żyjące? Nie było gdzieś tam spisywania peseli po osobach, które już 
odeszły. Mamy jakakolwiek gwarancję, że do takich przypadków nie dochodziło? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: my nie weryfikujemy 
stanu osoby, czy jest żyjąca, czy nieżyjąca.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: nasza aplikacja nie jest powiązana 
ze spisem ludności.  

Radna p. Emilia Susniło – Gruszka: czyli jeśli PESEL jest nieaktywny, nie ma takiej 
informacji.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: nie mamy powiązanej aplikacji ze 
spisem ludności.  

Czyli można sobie wyobrazić sytuację, że ktoś się przeszedł po cmentarzu i zebrał 1000  
głosów.  

Pełnomocnik Prezydenta Miasta Łodzi p. Paweł Jędrachowicz: trzeba mieć cały PESEL, to po 
pierwsze.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: aplikacja weryfikuje PESEL? 

Pełnomocnik Prezydenta Miasta Łodzi p. Paweł Jędrachowicz: tak, w zakresie czy jest on 
prawidłowy, ale nie to, czy PESEL jest zlikwidowany w spisie ewidencji ludności. Musimy 
pamiętać o jednej bardzo ważnej rzeczy, że my w ramach Łódzkiego Budżetu 
Obywatelskiego dopuszczamy do głosowania osoby, które tutaj przyjechały (studenci itp.). 
Powiązanie z naszą ewidencją ludności, nie wiązałoby się z pełną weryfikacja, ponieważ 
musielibyśmy mieć ewidencję ludności każdego kto zagłosował, a zamieszkuje czy jest 
zameldowany w innej gminie.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radna p. Agnieszka Wieteska: ewidencja jest wspólna, nie 
ma podziału na gminy.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: pozostaje jeszcze 
kwestia RODO. Zbiór dla którego my możemy przetwarzać dane w Budżecie Obywatelskim, 
powinniśmy gromadzić jak najmniejszą liczbę danych w celu przeprowadzenie procesu. My 
numer PESEL zbieramy po to, aby zweryfikować to czy dana osoba już zagłosowała, aby 
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zapewnić możliwość głosowania tylko raz. Data urodzenia dla nas nie jest niezbędną daną, 
aby przeprowadzić konsultacje społeczne. W myśl ustawy o samorządzie gminnym, 
w konsultacjach mogą wziąć udział mieszkańcy bez względu na wiek.  

 

Ad 4. Ewaluacja procesu Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego 2019/2020 w kontekście 
rozpoczęcia dyskusji nad zmianami w uchwale nr VI/199/2019 Rady Miejskiej w Łodzi 
z dnia 6 marca 2019 r. w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt 
Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego (z późn. zmianami).  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: zakończył się proces 
ewaluacji konsultacji. 146 osób odpowiedziało na ankietę ewaluacyjną.  

Ankietę podzieliliśmy na 3 etapy: proces składania wniosków, opiniowanie i głosowanie. 
Pytanie 4 miało charakter otwarty.  

Najwięcej sugestii dotyczyło tego, aby mieszkańcy mogli zgłaszać projekty ogólnomiejskie 
(ponadosiedlowe). Kolejna sprawa dotyczyła instytucji miejskich szeroko rozumianych, czyli 
projekty szkół, przychodni. Tutaj mieszkańcy zgłaszali propozycję, aby te projekty były 
ponadosiedlowe bądź by była wydzielona odrębna pula dla tych projektów. Były też uwagi 
dotyczące wieku głosujących. Na to tak dużego wpływu nie mamy. Były tez uwagi dotyczące 
tego, czy zmniejszyć liczbę oddawanych głosów w 5 do 3 bądź 2 lub podzielenia 5 głosów 
osiedlowych, 3 głosy ponadosiedlowe. Uwagi dotyczyły też podziału na kwoty, dodania 
limitów na zgłaszane projekty. Były też uwagi w zakresie przeliczania algorytmu dla danych 
osiedli. Jeśli powstałyby projekty ponadosiedlowe, to środków na osiedla byłoby mniej. 
Dlatego były sugestie dotyczące progów lub kwoty bazowej. Niektórzy sugerowali dodanie 
kolejnych czynników, które by ten algorytm ustalały.  

Pytania.  

Wiceprzewodnicząca Komisji radna p. Agnieszka Wieteska: czy byłoby zgodne z prawem 
stworzenie oddzielnego koszyka na projekty edukacyjne? 

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: ustawa nie dopuszcza 
takiej możliwości. Dopuszcza możliwość podziału środków na dwie pule osiedlowe bądź 
grupy osiedli, czyli np. ponadosiedlowe.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: otrzymałem też jedna z ankiet w 
której zawarto wypowiedź dotyczącą mojej osoby, że dopóki Raczkowski będzie siedział w 
fotelu przewodniczącego żadne zmiany nie zajdą.  

Wielu wnioskodawców pisze do mnie, że ankiety nie otrzymało drogą elektroniczną.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: na pewno informacja 
była umieszczona na naszym fb, na stronie internetowej UMŁ dotyczącej Budżetu 
Obywatelskiego Wysyłałem ją również do wnioskodawców (liderów). Część mejli wracało, 
część wpadało do spamu.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: rozumiem, że jeśli 
przygotowywalibyśmy zmiany w uchwale dotyczącej ŁBO, to musimy przygotować nową 
uchwałę, która musi być kolejny raz przekonsultowana, czyli mamy 2 miesiące na cały etap 
od pomysły na to co zmienić po finalny etap wprowadzenia w styczniu projektu uchwały na 
sesję.  

Kierownik w Biurze ds. Partycypacji Społecznej p. Adam Pąsiek: tak, a następnie 
2 tygodnie, kiedy czekamy na decyzję wojewody.  
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Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: podczas posiedzenia Komisji 
Jednostek Pomocniczych pojawił się postulat wspólnego posiedzenia z Komisją Budżetu 
Obywatelskiego wraz z radami osiedli, której przedmiotem byłyby zmiany w BO. W tamtym 
roku mieliśmy spotkanie Komisji w gronie działaczy jednostek pomocniczych. finalnie tych 
wniosków było tak dużo, że w żaden sposób nie dało się ich uporządkować. Teraz, jako 
Komisja powinniśmy wypracować zmiany w uchwale, następnie odbyłyby się konsultacje i 
skierowanie uchwały pod obrady Rady.  

Dlatego mam propozycję, abyśmy powołali Zespół, który odbyłby spotkania tematyczne.  

W toku dyskusji Komisja ustaliła terminy i tematykę prac Zespołu: 

1) 2 grudnia 2019 r. godz. 16:30, sala 106 B UMŁ – spotkanie z organizacjami 
pozarządowymi,  

2) 3 grudnia 2019 r. godz. 16:30, Duża Sala Obrad UMŁ – spotkanie z radami osiedli,  

3) 4 grudnia 2019 r. godz. 16:30, Duża Sala Obrad UMŁ – spotkanie z instytucjami 
edukacyjnymi oraz przedstawicielami żłobków,  

4) 5 grudnia 2019 r. godz. 16:30, Duża Sala Obrad UMŁ – spotkanie z mieszkańcami.  

Po każdym ze spotkań zostanie sporządzony protokół, a po cyklu spotkań odbędzie się 
posiedzenie Komisji na którym zostaną przedstawione wyniki prac Zespołów.  

 

Ad 5. Sprawy wniesione i wolne wnioski.  

Przewodniczący Komisji radny p. Damian Raczkowski: poinformował o pismach, które 
wpłynęły do Komisji i zostały przekazane członkom Komisji do Aktówki. Są to: 

Informacja Skarbnika Miasta Łodzi dotycząca realizacji zadań Budżetu Obywatelskiego na 
dzień 30 czerwca 2019 r.  

Uchwała Rady Osiedla Karolew – Retkinia Wschód w sprawie zgłoszenia uwag i wniosków 
do Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego.  

Pismo zakreślające termin wydania opinii w zakresie projektu budżetu Miasta Łodzi na rok 
2020. (do 9 grudnia br.). W tej dacie o godz. 11:00 odbędzie się posiedzenie Komisji Budżetu 
Obywatelskiego.  

Radny p. Bogusław Hubert: podziękował panu przewodniczącemu za aktywność, 
zaangażowanie i bardzo dużą wiedzę zdobytą na temat Łódzkiego Budżetu Obywatelskiego 
zdobytą w tak krótkim czasie. Jako były przewodniczący cieszę się, że to właśnie pan 
prowadzi tę Komisję.  

Wobec braku zgłoszeń innych spraw w tym punkcie porządku obrad przewodniczący 
komisji radny p. Damian Raczkowski zamknął posiedzenie.  

 

Przewodniczący Komisji  

Protokół sporządziła: 

Damian Raczkowski 

Monika Olejniczak 

 

 


